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2023-05-24

Lokala Funktionshinderrådet
Sammanträdesdatum: 2023-05-24

Plats: Kommunhuset, Nossan

Tid: kl. 14.OO-16.00

Närvarande:

Mats Palm, ordförande kommunstyrelsen
Jonny Carlsson, ordförande internservicenämnden
Kjell Nyvaller, FUB
Marja Bergström, FUB
Annica Steneld, bildningschef
Jennie Tummen, verksamhetschef Socialt stöd
Kerstin Andersson, sekreterare

Förhinder:

Gunnar Andersson, 2:e vice ordförande kommunstyrelsen
Carina Fredriksen, ordförande socialnämnden
Ronny Norman, ordförande bildningsnämnden
Berit Axelsson, Neuroförbundet
Sandra Säljö, socialchef
Emil Hjalmarsson, samhällsbyggnadschef
Anna Wetterbrandt, verksamhetschef elevhälsan/rektor

§ l Mötet öppnades
Ordförande hälsar alla välkomna och upprop av deltagarna genomfördes.

§ 2 Fastställande av dagordning
Dagordningen justeras genom att punkten samhällsbyggnad utgår då Emil Hjalmarsson inte
deltar på mötet, samt att punkten Kontaktpersoner och kontaktfamilj er läggs till under övrigt.

§ 3 Val av justerare
Kjell Nyvaller väljs till justerare.

§ 4 Kommunstyrelsen informerar
Mats Palm berättar att kommunen jobbar med detaljplan för området Skoghälla. Det är flera
intressenter som vill ta del av detaljplanen och projektera för flera olika boendeformer. Arbetet
med kvarteret Lyckan pågår och arbetet går enligt tidsplan för färdigställande under nästa år.

Mats Palm meddelar att han varit och tittat på de fa=rthinder som uppmärksammats på
Furulundsvägen. Han har sett att det rör sig om höjdskillnad mellan cykelväg och farthinder
samt att det är en glapp mellan kant och farthinder. Mats har lyft detta med tjänstemän på
förvaltningen och fått veta att skälet till att det ser ut som det gör är för att farthindren ligger i
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sluttning vilket medför att man byggt dem på sådant sätt att dagvatten kan rinna undan. Detta i
syfte att det inte ska bli översvämningar.
Samhällsbyggnad håller lite extra koll på om det kommer in många synpunkter rörande
farthindren, men hittills har det inte varit många. Blir det ett större problem där man får
indikationer från flera håll så kommer man se över eventuella åtgärder.

Mats informerar att kommunen kommer under den närmsta tiden påbörja en rekrytera en ny
kommundirektör. Detta till följd av att nuvarande kommunchef fått en ny tjänst.

Kjell Nyvaller lyfter att man sett ett förslag på att kommunen kommer dra in parkeringsvakter
i kommunen för att minska kostnaderna. Kjell uttrycker att detta kommer medföra att
obehöriga kommer ställa sig på parkeringsplatser reserverade för rörelsehindrade personer.
Mats svarar att kommunen har ekonomiska utmaningar och man håller nu på att se över
budgeten och optimera vad vi har råd med som kommun. Budgetarbetet pågår och det är först i
november som man kommer fatta beslut om vilka saker man ska satsa på och vilka man
kommer få prioritera bort.

§ 5 Socialförvaltningen informerar
Jennie Turunen berättar att det pågår mycket inom LSS verksamheten just nu. Det pågår
byggnation och planering för flytt. Jennie visar upp ritningar från byggnationen kvarteret
Lyckan. Byggnationen har gjorts i enlighet med tillgänglighetskrav, material som ska verka
ljuddämpande och ha lugnande färger samt kontrastfärger för dem med de behoven. När
byggnationen är klar så kommer verkställandet för dem som beviljats korttidsvistelse ske på
hemmaplan och därmed beräknas tiden från beslut till verkställighet minska. Detta då vi inte
längre behöver förlita oss på platser i andra kommuner utan vi kan verkställa insatserna i
Herrljunga i stället.

Ovrigt som händer inom socialförvaltningen är att man jobbar med det EU-direktiv som
förändrar hur man får schemalägga personalens arbetstid. Direktivet innebär att man nu max
får jobba 13 timmar i sträck och måste ha 1 1 timmars dygnsvila mellan arbetspass.

Jennie informerar även om det nya lagförslaget om ett statligt huvudmannaskap för personlig
assistans. Idag är det ett delat uppdrag för kommunen och staten. Lagförslaget föreslår att
Försäkringskassan tar över all handläggning och kommunen kommer endast ha en utförarroll
kopplat till assistans.

Socialförvaltningen jobbar med stora budgetutmaningar då man har många utökade kostnader.
Staten har annonserat om utbetalning av habiliteringsersättning för 2023 dessa medel kommer
oavkortat gå till de personer med beslut om daglig verksamhet enl LSS och gynna brukarna
som deltar där.

Den 18 november kommer en LSS-dag genomföras i samverkan med Vårgårda kommun.

Protokoltsanteckning:
Kjell Nyvaller inlägger att hans uppfattning är att ökade kostnader för LSS inte ska
påverka kommunens kostnader, detta då kostnader för LSS ingår i
utjämningsystemet mellan staten och kommunen.
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§ 6 Bildningsförvaltningen informerar
Annica Steneld berättar att det just nu pågår mycket kring läsårsavslutningar och
semesterplaneringar. Det man har sett under det gångna året är att fler elever har behov av
särskilt stöd och att detta även ökar i de yngre åldrarna.

Det pågår mycket verksamhetsutveckling och digitalisering. Herrljunga ligger bra till när det
gäller digitala verktyg, men man ska fortsätta detta arbete med fokus på att det ska ha bra
effekt för barn och elever.

Förvaltningen jobbar även mycket med trygghet i de yttre och inre miljöerna. En del av detta
är att man ska jobba med att utveckla de pedagogiska miljöerna så de fungerar på bästa sätt för
alla. Exempelvis är man på gång in i en upphandling rörande renovering av Altorpsskolan. I
renoveringen kommer man jobba med att skapa tillgänglighet och trygghet.

Förvaltningen har många utmaningar framöver, det handlar inte bara om budgeten utan även
om kompetensförsörjningen då det är svårt att rekrytera behöriga lärare. Man kommer även
jobba med kompetensutveckling för att höja resultaten inom matematik. Trots utmaningar så
finns det positiva delar, bland annat har man ett bra samarbete med Vårgårda kommun.

Kjell Nyvaller frågar hur man jobbar med att få människor att stanna kvar i kommunen.
Annica Steneld och Mats Palm svarar att det pågår flera delar med projektering och
byggnationer för att få människor att bo kvar och flytta hit.

§ 7 Övriga frågor
i. Kontaktpersoner och kontaktfamilj er
Kjell Nyvaller och Marja Bergström frågar hur kommunen jobbar med att få fler
kontaktpersoner och kontaktfamiljer. Kjell berättar att förr så fanns det fler kontaktpersoner att
tillgå, men idag så får man ofta svaret att personal på boendena ska fylla en sådan roll.
Jennie Turunen berättar att det löpande går ut annonser om att man söker kontaktpersoner och
kontaktfamiljer. Jennie förklarar att man kan få kontaktperson av olika anledningar och det
beror på vilka behov man har, men att har man fått ett beslut om boende så ingår det
kontaktperson i det beslutet. Det vill säga att personal på boendet ska även verka som
kontaktperson om det behovet finns.

Marja berättar om en situation där en person blivit nekad att bli kontaktperson för en brukare
de haft kännedom om sedan tidigare, med hänvisning att det är inte så gången ser ut. Jennie
svarar att hon inte har kännedom om den specifika situationen och kan inte uttala sig om den.
Jennie tillägger att för att bli kontaktperson så görs intervjuer samt kontroller och det är vissa
krav som ska uppfyllas.

ii. Övriga frågor som lyfts
Kjell frågar vad som kommer hända med daglig verksamhet kopplat till att den ska flytta till
Hemgården. Jonny Carlsson berättar att det pågår en projektering rörande renoveringen av
Hemgården och det är i nuläget svårt att svara på när det kommer vara klart.

Kjell frågar om Jennie kan skriva en text som de kan publicera på FUBs hemsida om vad som
händer inom LSS verksamheten i Herrljunga. Jennie meddelar att det gör hon gärna.
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Kjell frågar kring deltagarantalet på mötet. Kerstin Andersson berättar att inbjudan går ut till
ett antal föreningar i området i och kring Herrljunga, men att det är få som deltar trots det.
Kjell frågar om NSPHGI är inbjudna. Jennie svarar att de inte verkar vara organiserade i
kommunen just nu, men att hon tar med sig frågan till den grupp som träffas på Tors hus.

§ 8 Nästa möte
Nästa mötestid för funktionshinderrådet är den 29 augusti 2023, 14.00-16.00 i lokal Nossan,
kommunhuset.
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